
Jednání  Okresní odborné rady pro historii při OSH Svitavy  konané dne 22. ledna 2018 v kanceláři 

OSH Svitavy 

Přítomni: Ladislav Dvořák, Jaroslav Šimon, Jan Soural, Oldřich Kladivo, Vratislav Dittrich, Rudolf 

Vágner, Michal Počka, Josef Wilder, Dagmar Lišková, Ladislav Müller 

Hosté: Josef Bidmon-starosta KSH, Jana Havlíčková 

Omluveni: Josef Kopecký, Vojtěch Zindulka 

Program: 

1. Informace ze Shromáždění delegátů SDH okresu Svitavy 11.11.2017 v Hartmanicích 

2. Informace ze Shromáždění starostů OSH 27.10.2017 v Přibyslavi 

3. Informace o mezinárodních rozhovorech 7.-10. října 2017 v Přibyslavi  

4. Pokračování almanachu o praporech a charakteristikách SDH 

5. Zmapování staré hasičské techniky v okrese Svitavy 

6. Vedení kronik v SDH, kronikář OSH ? 

7. Informace o výročích v SDH v okrese Svitavy 

8. Soutěž kronikářů – hodnocení 

9. Rozdělení okrsku jednotlivým členům odborné rady a členům výkonného výboru 

10. Stručná informace IX. Propagační jízdy SH ČMS 

11. Různé 

12. Promítnutí filmu –Setkání praporů 23.9.2017 ve Svitavách 

Jednání Odborné rady historie zahájil a řídil pan Ladislav Dvořák. Přítomné členy seznámil 

s programem. 

Bod 1 a 2 – Zprávu k prvním dvěma bodům jednání ORH sdělil starosta OSH Svitavy Jan Soural. 

Informace ze Shromáždění delegátů SDH okresu Svitavy 11. listopadu 2017 v Hartmanicích jsou 

podrobně zapsány ve Zpravodaji a na stránkách OSH. Připomenul změnu ve funkci náměstka starosty 

OSH Svitavy. Z funkce odstoupil Tomáš Hořínek, nově zvoleným náměstkem se stal Pavel Říha. 

Zároveň předal základní informace ze Shromáždění starostů OSH  v Přibyslavi. Upozornil na vyplnění 

přílohy pro jednoduché účetnictví za sbory s odesláním na OSH Svitavy.  

Bod 3 – Ladislav Dvořák sdělil zprávu o „Mezinárodních rozhovorech“ konaných v říjnu 2017 

v Přibyslavi. Na rozhovory zavítalo více jak 80 účastníků z deseti evropských zemí, kteří se zabývali 

historií hasičství a mezinárodními hasičskými soutěžemi. Bylo zde předáno osvědčení o prodloužení 

certifikace hasičského muzea v Přibyslavi do roku 2027. Mnozí z přítomných byli oceněni hasičskými 

svazy jednotlivých zemí. Příští mezinárodní rozhovory se uskuteční na začátku října 2018 v německém 

Celle. 

Bod 4 – Oldřich Kladivo předal členům ORH přehled o stavu Almanachu o praporech, stuhách a 

charakteristikách jednotlivých sborů v okrese. Stav k 22.1.2018 uvádí, že kompletní zpracování je 

provedeno v sedmi okrscích. Těmto okrskům Oldřich Kladivo předal vzorně zpracovaný „Almanach 

okrsku“ včetně DVD. Za tuto jeho práci mu patří velké poděkování. Almanach celookresně o 

praporech , stuhách a charakteristikách se stále nedaří dokončit.  



Bod 5 – Pozvolna se začíná se zmapováním staré hasičské techniky ve sborech našeho okresu. OSH 

Svitavy vydalo katalogový stručný list o historickém vozidle ve sboru, který by bylo vhodné vyplnit a 

doplnit fotografiemi. Je zájem ze strany odborné rady o této zajímavé hasičské oblasti vydat 

publikaci. 

Bod 6 – Krátce byla vedena členy rady diskuze k vedení kronik ve sborech. Členové ORH byli požádáni 

zjistit jaká je situace s kronikami ve sborech v jejich okrscích. Tento bod bude zařazen do programu 

příštího jednání odborné rady. O spolupráci bude požádán kronikář KSH František Pecka.  

Body 7,8 a 9 – Byly řešeny formou diskuze. Informace o výročích ve sborech jsou uvedeny na 

webových stránkách OSH Svitavy.  

Bod 10 – Ladislav Dvořák stručně vzpomenul  IX. propagační jízdu SH ČMS pěti okresy Karlovarského 

a Ústeckého kraje v roce 2017. Začala příprava X. propagační jízdy Sdružení hasičů, která se uskuteční 

tento rok a bude ukončena na sv. Hostýně.  

Bod 11 –  Starosta KSH Pardubického kraje Josef Bidmon seznámil přítomné členy s některými 

jednáními ve VV – SH ČMS a jednáním na KSH. VV Sdružení hasičů připravuje velkou slavnost a 

setkání hasičů 26. května 2018 na Výstavišti v Brně. Tato hasičská slavnost by měla být oslavou 

100leté Československé státnosti, měla by připomínat 90 let od otevření brněnského výstaviště a 25 

let trvání České republiky. Toto setkání hasičů a slavnost by mělo mít bohatý program, který se začíná 

připravovat. 

Starosta OSH Jan Soural poděkoval všem sborům, které se zúčastnily 23. září 2017 „Setkání praporů“ 

ve Svitavách. Vyjádřil spokojenost nad velkou účastí hasičů a jejich praporů na slavnosti, přesto že 

počasí vůbec oslavě nepřálo. Členové odborné rady shlédli film z tohoto setkání, který velmi dobře 

připravil kameraman Ladislav Dvořák.  

Na OSH Svitavy byly převezeny hasičské písemnosti z pozůstalosti po zesnulém br. Josefu Černém. 

Jsou uloženy v kanceláři OSH a lze je využívat pro účely badatelství.  

Vratislav Dittrich podal zprávu o průběhu „Hasičské pouti“ 4.11.2017 v Bystrém. Přítomno bylo 

mnoho hasičských sborů z okolí i s prapory, přítomni byli představitelé OSH Svitavy v čele se 

starostou Janem Souralem, přítomen byl starosta KSH Josef Bidmon, pozvání přijali hosté – hasiči 

z Polska a Bystrého v Orlických horách. Programem Hasičské pouti byla mše sv. v bysterském kostele 

a slavnostní svěcení nové zbrojnice panem vikářem  Josefem  Matrasem. Dopolední i odpolední 

program doplnila dechová hudba žáků ZUŠ Bystré. Následovalo pohoštění a přátelské posezení. 

Ladislav Dvořák poděkoval Michalu Počkovi za hodnotný příspěvek uvedený v Hasičských novinách 

věnovaný setkání Zasloužilých hasičů Pardubického kraje 28.10.2017 v Městečku Trnávce.  

Projednávání jednotlivých bodů doplňovala průběžná diskuze. Průběh jednání byl splněn a byl veden 

v přátelském pracovním duchu. 

                                                                                               

                                                                                                         Zapsal: Vratislav Dittrich 

 


